
 

   

Sudarat Jaa – planetär geolog 

Det är så retsamt att se de bitar av data som Marsrovern skickat oss 
tillbaka. De är så begränsade. Robotar kan inte tolka det de ser och 
tänka på en annan fråga att ställa eller ett annat experiment att 
utföra. Jag längtar efter den tid då vi skickar upp en geolog med en 
hammare! Vi vet att Mars brukade vara mer som jorden, med vatten och en 
atmosfär. Vad hände med dem? Att ta reda på detta skulle kunna säga oss 
mycket om jorden och vår möjliga framtid.  
 

Fakta: Det kan krävas veckor av programmering innan man kan få 
Marsrovern att åka tillbaka tio meter och titta igen på en intressant sten 
som den passerat förbi. 
 
Problem: Ett team av människor skulle kunna hitta mer på en vecka än 
robotsonder gör på flera år. 
 
Fråga: Tycker du inte att vi borde åka till Mars för att lära så mycket som 
möjligt om vad som i framtiden kan hända jorden? 
 


